
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart

Dato: 22. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 384
Vildforvaltningsrådet offentliggjorde i marts 2021 et forslag til en ny forvaltningsplan for 
ulven. Miljøministeren har tidligere svaret at ”Vildtforvaltningsrådets forslag indeholder en 
række initiativer, der bl.a. handler om at maksimere befolkningens oplevelse af sikkerhed, 
minimere stress og tab af husdyr, sikre en levedygtig delbestand af ulv og styrke det inter-
nationale samarbejde om ulv.” jf. svaret på MOF alm. del – spørgsmål 81 (folketingsåret 
2022-23, 2. samling). Vildforvaltningsrådets forslag til en forvaltningsplan er en samlet 
helhedsplan, alligevel svarede Miljøministeren, at det er regeringens politik kun at imple-
mentere dele af planen, og at man løbende vil evaluere ulveforvaltningen og vurdere 
behovet. Vil ministeren nu, hvor debatten om ulven igen kører, tage initiativ til at Vildfor-
valtningsrådets anbefalinger og forslag til ny forvaltningsplan for ulven implementeres, 
som den helhedsplan, der er anbefalingen, således at folks oplevelse af utryghed tages 
seriøst, og at vi samtidig lever op til Danmarks internationale forpligtelser for at beskytte 
naturen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 31. januar 2025.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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